
Na II. zasadnutí Mestského zastupiteľstva v Michalovciach, ktoré sa uskutočnilo 15.12.2022 

interpelácie predložili poslanci: 

 

MUDr. Ján Mihalečko 

Na križovatke ulíc Gorazdova a Užhorodská je umiestnená značka STOP. Žiadam jej 

prehodnotenie či je tam potrebná, pretože sa nejedná o neprehľadnú a nebezpečnú 

križovatku. Na priľahlých okolitých (podobných) križovatkách sú umiestnené značky vedľajšej 

cesty, nie značky STOP. 

Na interpeláciu odpovedala Ing. Anna Mrázová, ved. odboru výstavby, životného prostredia 

a MR 

Zmena trvalého dopravného značenia na Ul. Gorazdovej bola určená v roku 2015 na  

základe podnetov zo strany občanov pre potreby zvýšenia bezpečnosti na daných 

komunikáciách, ktorá bola následne schválená dopravným  inšpektorátom.  

Zmenou bolo demontované pôvodne zvislé dopravné značenie „Daj prednosť vjazde“  

a nahradené existujúcim zvislým dopravným značením „STOJ, daj prednosť vjazde“, 

ktorému predchádza zvislé dopravné značenie „Daj prednosť vjazde“. 

Mesto Michalovce môže zmeniť trvalé dopravné značenie iba na základe vydaného 

súhlasného stanoviska dopravného inšpektorátu. Z tohto dôvodu bol Okresný dopravný 

inšpektorát požiadaný o vydanie stanoviska k zmene trvalého dopravného značenia v uvedenej 

križovatke.  

 

PaedDr. Radmila Hajduková 

1. Vážený pán primátor, široká športová obec vyjadrila nesúhlas s obsadením Mestskej 

športovej haly na Ul. 26. novembra a pýta sa, či je tento stav nemenný a mesto nemôže 

nájsť iné priestory pre pomoc občanom Ukrajiny. Deti, mládež i široká verejnosť  si 

zaslúži využívať MŠH a dotazuje sa v akom časovom horizonte by mohla hala opäť slúžiť 

nám všetkým – obyvateľom Michaloviec. 

 

Na interpeláciu odpovedal Mgr. Miroslav Dufinec, primátor mesta 

Priestory mestskej športovej haly slúžia pre potreby odídencov z Ukrajiny už od začiatku 

konfliktu na Ukrajine. Najprv ich využívalo mesto ako miesto prvého kontaktu a neskôr boli 

tieto priestory mestom prostredníctvom Úradu  hraničnej a cudzineckej polície ako aj 

prostredníctvom ZMOSu, ktorý koordinoval túto činnosť s ústrednými štátnymi orgánmi, 

vyčlenené pre prácu úradu hraničnej a cudzineckej polície na evidovanie utečencov. 

V priestoroch haly vzniklo 6.3.2022 veľkokapacitné centrum na pomoc utečencom. Toto 

centrum prešlo 11. júna 2022 pod správu Hasičského a záchranného zboru (HaZZ) a do 

dnešného dňa sa tu zabezpečujú všetky doterajšie služby pre odídencov prichádzajúcich s 

vojnou postihnutej Ukrajiny. 



Mesto Michalovce rokovalo a stále komunikuje so zástupcami HaZZ a zástupcami Sekcie 

krízového riadenia Ministerstva vnútra SR. Témou rokovaní sú samozrejme i iné priestorové 

možnosti, avšak priestory mestskej športovej haly sú z pohľadu štátnych orgánov na tento účel 

najvhodnejšie. Chcem zdôrazniť, že Mestská športová hala a pozemky mesta v jej okolí sú 

využívaná nepretržite na uvedené účely na základe príkazného listu č. 14/2022 prednostky 

Okresného úradu Michalovce, ktorý bol vydaný v zmysle zákona č. 42/1994 Z. z. o civilnej 

ochrane obyvateľstva v spojení s uznesením vlády č. 142/2022 z 26.2.2022, ako i skutočnosť, 

že pri rokovaniach sme opakovane upozorňovali na nevyhovujúci stav strechy objektu haly. 

Ministerstvo vnútra SR vo svojej réžii zabezpečilo nevyhnutné opravy a za bezpečnosť 

preberajú zodpovednosť. 

Chápem všetkých športovcov a rozumiem, že skutočnosť, že nemôžu využívať priestory 

mestskej športovej haly komplikuje tréningový proces ako aj samotný priebeh jednotlivých 

súťaží. Na druhej strane máme v meste Michalovce aj iné priestory, ktoré sú vhodné na 

športové účely. Situácia spojená s vojnovým konfliktom si od nás všetkým vyžaduje vysokú 

mieru porozumenia, tolerancie a spolupatričnosti a preto verím, že všetkým klubom sa 

podarilo nájsť alternatívny priestor, a že aj napriek súčasnej situácii budú môcť vo svojej 

športovej činnosti pokračovať. 

 

2. Vážený pán primátor, po mnohých upozorneniach od obyvateľov sídliska Stráňany – 

časť Nad Laborcom sa na Vás obraciam s otázkou, či je možná povrchová úprava lávky 

pre peších cez Laborec. V zime lávka  - most namŕza a stáva sa nebezpečný. Najmä 

starší obyvatelia majú obavy pri prechode. 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS mesta Michalovce 

     Súčasná skladba podlahy na lávke pre peších cez Laborec pozostáva zo širokého stredného 

pásu tvoreného pozinkovanými oceľovými roštami. Tieto rošty sú  často používané  v náročných 

podmienkach (sneh, ľad), keď  je nutné zaistiť schodný povrch, odvod dažďovej vody a prepad 

snehu cez rošt. Uvedené rošty tvoria jeden z najbezpečnejších  podlahových protišmykových 

systémov v externých podmienkach, preto by ho občania mali prednostne používať. 

Po  stranách stredného pásu podlahových roštov  sú  dva pásy   kompozitných terasových  

dosiek. Sú veľmi trvácne a odolné voči poveternostným podmienkam, škodcom, plesniam a 

hubám. Nepraskajú, neopotrebovávajú sa a nekrútia sa. Ľahko sa čistia a majú dlhú životnosť. 

Kompozitné dosky majú špeciálne drážky, ktoré im dodávajú protišmykové vlastnosti. 

Podľa nášho názoru projektant lávky navrhol  skladbu podlahovej skupiny  lávky  v súlade 

s požiadavkami príslušných noriem.   

Najväčšie bezpečnostné riziko na lávke však vytvárajú   samotní chodci tým, že   veľmi často 

používajú  nevhodnú   obuv. 



TaZS Michalovce prijali opatrenia, v prípade, keď to poveternostné podmienky budú 

vyžadovať, okamžite zabezpečia údržbu lávky, aby sa predišlo prípadným kolíznym situáciám.    

 

JUDr. Tímea Sotáková 

Vážený pán primátor, obyvatelia na Ul. T.J.Moussona a rodičia detí na ZŠ T.J. Moussona, ma 

požiadali o pomoc. Žiadajú pomoc pri odstránení zvyšku betónového stĺpa pri autobusovej 

zastávke pred základnou školou. Ten tam zostal po  odstránení betónového stĺpa. Vyčnieva zo 

zeme, je otvorený, neoznačený a teraz je aj prikrytý snehom. Tento otvor predstavuje 

nebezpečenstvo vážneho úrazu detí. K jednému už aj došlo včerajší deň. Vopred ďakujem za 

vybavenie žiadosti občanov. 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS mesta Michalovce 

     Zvyšok betónového stĺpa  patrí spoločnosti VSD a.s. Košice. TaZS Michalovce dňa 2.1.2023  

zabezpečili  zasypanie otvorov stĺpa štrkom, aby bolo odstránené akútne nebezpečenstvo 

úrazu.  

Zároveň TaZS Michalovce požiadali emailom dňa 2. 1. 2023 spoločnosť VSD a.s. Košice o úplné 

odstránenie zvyšku stĺpa a tiež o posúdenie možnosti  preloženia resp. úpravy   označenia trasy 

NN distribučných rozvodov v blízkosti autobusovej zastávky. Betónové kocky označujúce NN 

rozvody sú osadené veľmi vysoko a pre detí, ktoré sa pohybujú na neďalekej autobusovej 

zastávke predstavujú taktiež nebezpečenstvo úrazu. 

 

Mgr. Ján Várady 

1. Interpelujem primátora mesta, vedúcu OVŽPaMR, vedúcu odboru financií a rozpočtu, 

ved. OIaG ohľadom dodržiavania už dávnejšie schváleného programu ochrany 

a uzatvorenia stojísk TKO už 2x pozmeneného, pozastaveného a odloženého projektu 

vybudovania oplotených a prekrytých stojísk za účelom zlepšenia čistoty, hygieny, 

estetiky a rušnosti týchto bodov na sídlisku Východ, hlavne medzi ulicami Moskovská, 

Užhorodská a Hollého. Myslím si, že výhovorky typu, že nie sú finančné prostriedky na 

kapitálové výdavky resp. investície už vôbec neobstojí.  Tento projekt začal už v roku 

2018-19 tzv. pilotným projektom, kedy sa z vlastným zdrojov podarilo celkom lacno 

a úspešne zhotoviť  v réžii TaZS 6 takýchto oplotených stojísk. Občania sú nespokojní, 

že u 2 roky sa v tomto projekte nepokračuje a žiadajú o urýchlenú nápravu. Irituje ich 

najmä to, že na dokončenie plavárne bolo naposledy navýšených 900 000 €. Veríme, 

že ak sa chce, peniaze a spôsoby sa nájdu.  Kto chce hľadá spôsoby a kto nie, hľadá 

výhovorky. 

 



Na interpeláciu odpovedala Ing. Anna Mrázová, ved. OV,ŽPaMR 

Mestské zastupiteľstvo v Michalovciach na svojom zasadnutí 26.04.2021 schválilo ďalšie 
osadzovanie kontajnerových prístreškov. V roku 2021 bolo zadané  spracovanie projektovej 
dokumentácie  prístreškov v lokalite vymedzenej ulicami: Hollého-Užhorodská-Moskovská. 

Osadzovanie kontajnerových prístreškov je viazané na finančné možnosti. V rozpočte Mesta 
Michalovce boli v roku 2022 finančné zdroje na osadenie jedného prístrešku. Pre rok 2023 
zatiaľ Mestské zastupiteľstvo neodsúhlasilo žiadne. V prípade, že budú  finančné zdroje 
doplnené, podľa ich výšky bude možné v osadzovaní prístreškov pokračovať aj v ďalšom 
období.      

2. V mene riaditeľov MŠ, ZŠ a ZUŠ žiadam vedenie mesta, ved. odboru financií aj ved. 

odboru školstva a športu a odboru IaG o zachovanie status quo vo financovaní  

v oblasti mládežníckych športových klubov, CVČ a školských kultúrnych súborov, viď. 

Slniečko.  Žiadame aj navýšenie peňazí do kapitálových výdavkov – investícií na opravy 

a rekonštrukcie 3.ZŠ, 4.ZŠ, 5.ZŠ, 8.ZŠ a skoro všetkých MŠ okrem MŠ č.23 na Ul. 

Vajanského. Verím, že v záujem skvalitnenia podmienok, prostredia a pedagogického 

procesu tieto financie budete hľadať a napokon ich nájdete. Opäť na záver platí moje 

motto citované v bode 1. Za priaznivé riešenia vám všetkým v mene občanov rodičov 

a ich detí – našich žiakov ďakujeme. 

Na interpeláciu odpovedala Ing. Oľga Bereznaninová, ved. FO 

Pri tvorbe rozpočtu je mesto povinné postupovať v súlade s legislatívnymi normami 

upravujúcimi jeho tvorbu. Zároveň musí rešpektovať všetky legislatívne zmeny, ktoré sa 

činnosti vo verejnej správne dotýkajú. Rok 2023 je poznačený vysokou infláciou,  

nedostatočnou výškou podielových daní zo strany štátu, ktorá by reflektovala nárast cien 

energií, valorizáciu miezd v oblasti školstva a verejnej správe, zmenu zákonov v odpadovom 

hospodárstve, či iné rozhodnutia vlády SR, ktoré majú negatívny dopad na rozpočet verejnej 

správy. Prenos týchto kompetencií na mestá a obce nie je v podielových daniach zohľadnený. 

Preto pri tejto finančnej situácii nebolo možné zachovať výšku dotácií pre rok 2023 na úrovni 

predchádzajúcich rokov. V prípade zlepšenia finančnej situácie, je možné zmenami rozpočtu 

ich výšku upraviť.  

 Čo sa týka rekonštrukcie škôl, školských zariadení, ako aj ostatného majetku, Mesto  chce 

prednostne využívať externé zdroje z dotačných politík EÚ v rámci programového obdobia .  

 

Ing. Filip Kaľavský 

1. Chcel by som poprosiť vedenie mesta o opravu spadnutého káblu zo stĺpa, ktorý vedie 

popri chodníku ulice Andreja Hrehovčíka smerom k Nemocnici. Kábel je zvesený 



z pôvodnej výšky a môže predstavovať prípadné nebezpečenstvo pre okoloidúcich. 

Ďakujem. 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS mesta Michalovce 

Predmetné fixné telekomunikačné zariadenie ( stĺpy, vedenie a rozvodné skrine) na Ulici 

Andreja Hrehovčíka je majetkom telekomunikačnej firmy Slovak Telekom a.s. Bratislava. 

Zariadenie je inštalované na pozemkoch vo vlastníctve  spoločnosti Nemocnica novej 

generácie, a. s. Michalovce. Mesto Michalovce ani  TaZS Michalovce nemôžu do uvedeného 

zariadenia fyzicky zasahovať. TaZS Michalovce požiadali emailom dňa 2. 1. 2023   Slovak 

Telekom a.s. Bratislava  o opravu tohto spadnutého vedenia. Dňa 3. 1.  2023 pracovníci Slovak 

Telekom a.s. Bratislava  zabezpečili opravu kábla.   

 

2. Oslovili ma obyvatelia IBV, ktorí prechádzajú pešo cez mostíky smerom na sídlisko 

Stráňany. Chcel by som poprosiť vedenie mesta o doplnenie zábradlia na jeden z 

mostíkov. Mostík bez zábradlia sa nachádza na konci chodníka, ktorý vedie od 

osobitnej školy pod vežiakom V4 až po výpadovku vedúcu na Zemplínsku Šíravu. 

Obyvatelia ma upozorňovali na potrebu pridržať sa pri prechode tohto mostíka 

v zimných mesiacoch. Ďakujem. 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS mesta Michalovce 

Na mostíku chodníka  od Špeciálnej základnej internátnej školy  pri Vinianskej ceste bolo 

namontované nové zábradlie v 1. týždni 2023.  Zároveň bolo namontované aj ďalšie zábradlie 

na mostíku chodníka od V. ZŠ pri Vinianskej ceste a to ešte v 52. týždni 2022.  

 

3. Chcel by som požiadať vedenie TaZS mesta Michalovce o poslanecký prieskum, aby sa 

aj noví poslanci mesta Michalovce mohli zoznámiť so situáciou v našej najväčšej 

príspevkovej organizácii. Cieľom bude zoznámiť poslancov s problematikou a zistiť 

v akom stave sú naše prevádzky zberných dvorov, poprípade vozový park, ale taktiež 

sa zoznámiť so situáciou s odpadovým hospodárstvom, triedením odpadu a ďalších 

podkapitol, ktoré zastrešujú TaZS mesta Michalovce od vedúcich pracovníkov TaZS. 

Ďakujem. 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS mesta Michalovce 

Vedenie TaZS mesta Michalovce uvíta uvedenú požiadavku poslancov.  Veľmi radi oboznámime 

nových poslancov s  fungovaním našej príspevkovej organizácie. Prosíme o včasné  oznámenie 

termínu stretnutia. 

 



4. Chcel by som požiadať vedenie MsKS o poslanecký prieskum, aby sa noví poslanci 

mesta Michalovce mohli zoznámiť so situáciou v našej druhej najväčšej príspevkovej 

organizácii. Cieľom bude zoznámiť poslancov zistiť v akom stave sú spravované budovy 

MsKS, Polikliniky a Zlatý býk. Ďakujem. 

Na interpeláciu odpovedala PhDr. Milada Tomková, riaditeľka MsKS Michalovce 

Mestské kultúrne stredisko ako správca budov MsKS, Polikliniky a Zlatého býka bude súčinné 

pri zoznamovaní sa poslancov s budovami, ktoré spravujeme po vzájomnej dohode. 

 

 

 

 

Spracovala: A. Čurmová, org. odbor 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


